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Tid  Søndag den 20. marts 2022 kl. 9.00 
Sted  Severin Kursuscenter, Middelfart 
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Referent  Julie Kristiansen 
 

 
Henrik Jess Jensen (HJJ) bød forsamlingen velkommen til den årlige kongres i Danmarks 
Cykle Union og takkede for lørdagens program, der bestod af temadrøftelser for 
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Forsamlingen ærede mindet af afdøde Leif Hammel og Karl-Jan Heinsvig med ét minuts 
stilhed.  
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Lydfilen slettes efter godkendelse af referatet. 
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Punkt 1 Valg af dirigent 

Bestyrelsen foreslog Adam Ringsby-Brandt (ARB) som dirigent.  
 
ARB blev valgt ved akklamation.  
 
ARB konstaterede, at kongressen var lovligt indkaldt og beslutningsdygtig, da 
alle 35 tilmeldte repræsentantskabsmedlemmer var mødt frem. 
 
Lars Moss og Heidi Jensen blev godkendt som stemmetællere.  
 
Ingen bemærkninger i øvrigt til punktet.  
 

Punkt 2 Bestyrelsens beretning 
Henrik Jess Jensen (HJJ) fik ordet og startede med at anerkende det store 
frivillige arbejde, der har været med til at skabe de mange flotte resultater, det 
seneste år har båret bræg af. Hertil blev en video med det seneste års 
resultater vist.  
 
HJJ fremlagde herefter hovedpunkter fra beretningen, der kunne tilgås via 
kongresbogen forud for kongressen.  
 
HJJ satte blandt andet fokus på DCU’s kommercielle succes, hvor bl.a. nyt, 
stort sponsorat fra Uno-X har gjort en forskel for kvinderne, nyt tiltag med 
fælles træningslejre på tværs af discipliner samt ny kommunikationsstrategi, der 
skal sikre, at DCU kommer ud med nødvendige informationer på rette 
platforme. Endvidere orienterede HJJ om, at sponsoraftalen med PostNord for 
landshold samt PostNord Danmark Rundt er forlænget til og med 2024. Samlet 
set er DCU’s kommercielle aktiviteter vokset betragteligt de seneste 3-4 år fra 
tidligere 6-7 sponsorer til nu 20 sponsorer. Satsningen med en kommerciel 
afdeling bærer frugt og medvirker til flere økonomiske midler og ressourcer til 
de enkelte discipliner. 
 
HJJ informerede desuden om nye strategiske spor hos DIF, der løber fra 2022 til 
2025 og sætter fokus på rekruttering af børn og unge, sikkerhed, udvikling af det 
politiske og administrative niveau, Team Danmark Masterplan samt e-cykling 
kombineret med DIF Soldaterprojekt.  
 
HJJ supplerede med information om medlemsudviklingen og fremhævede den 
positive udvikling for børn og unge i MTB-sporten, hvor de øvrige discipliner 
gerne skulle følge med, når initiativer som BørneTour og e-cykling som en del af 
Skole OL får sin indvirkning. HJJ tilføjede at væksten over de seneste 10 år i 
MTB er fantastisk flot. Men der er store udfordringer især i disciplinerne BMX og 
landevej. Her er det afgørende, at DCU i tæt samspil mellem klubber, distrikter 
og det centrale har fokus på rekruttering og fastholdelse hos børn og unge, hvor 



 

nye tiltag og kommunikation sker målrettet i forhold til dem, DCU forsøger at 
tiltrække til cykelsporten. 
 
Endeligt berørte HJJ vigtige emner som sikkerhed, hvor en ny manual netop har 
set dagens lys, fokus på forslag om Naturnationalparker, internationale 
samarbejder og seneste tiltag fra UEC, der med en fond støtter ukrainske 
cykelryttere.  
 
HJJ takkede slutteligt begge distriktsformænd for et godt samarbejde det 
seneste år, alle DCU’s klubber og ikke mindst rytterne for indbetaling til 
genopretningsfonden.  
Sidst men ikke mindst sendte HJJ en tak til samarbejdspartnere, sponsorer, 
administrationen og den øvrige bestyrelse for et godt samarbejde.  
 
ARB gav mulighed for kommentering på beretningen og gav ordet til Jens Panum 
Have, der gjorde opmærksom på, at den øvrige bestyrelse ikke har været 
involveret i bestyrelsens beretning. Jens Panum Have præciserede derfor, at det 
er formandens beretning.  
 
Formand i Distrikt Sjælland, Morten Anderson (MOA) takkede for beretningen og 
kvitterede for det seneste halve års gode samarbejde distrikterne mellem. MOA 
informerede om en retningsændring i Distrikt Sjælland, hvor man blandt andet 
vil afsætte midler til sikkerhed i form af observationsmotorcykler på landevejen 
samt en sikkerhedskonsulent.  
 
MOA udtrykte behov for at sætte mere fokus på bredden – klubberne og deres 
medlemmer – fremfor arbejdet med Code of Conduct, kommenterede på selve 
beretningen og spurgte konkret til punkt i beretningen, hvor der kommenteres 
på forholdet mellem formanden og næstformanden samt administrationen.  
 
Bo Belhage (BB) kommenterede på processen for lovforslag og stillede 
spørgsmål til, at forslagene ikke er præsenteret inden udsendelsen. Samtidig 
kommenterede BB på Jens Panum Haves udmelding om beretningen og tolkede 
heraf, at der er udfordringer med demokratiet og transparensheden i DCU’s 
bestyrelse. BB udtrykte mistillid til formanden og de beslutningsprocesser, der 
er i bestyrelsen.  
 
Hanne Blume (HB) kommenterede på vigtigheden af Code of Conduct, der skal 
tydeliggøre arbejdsforholdene mellem bestyrelsen og administrationen men 
havde samtidig et ønske om, at fundamentet snart er på plads, så fokus kan 
flyttes til det sportslige. HB meldte samtidig sit kandidatur til posten som 
bestyrelsesmedlem med et ønske om at holde en god balance mellem 
bestyrelsen og administrationens arbejde.  
 
HJJ oplyste, at beretningen var skrevet i samarbejde med direktøren og 
næstformanden, bekræftede, at den øvrige bestyrelse ikke har været involveret i 



 

udarbejdelsen af beretningen og beklagede, at den ikke var blevet sendt rundt 
til godkendelse inden offentliggørelse i kongresbogen.  
HJJ kommenterede desuden på Palle Larsens og egen involvering og samarbejde 
med administrationen ift. økonomien, samt løbende sparring med 
administrationen.  
HJJ gjorde desuden opmærksom på, at Code of Conduct samt bestyrelsens 
forretningsorden er gennemarbejdet og ligger tilgængeligt på hjemmesiden.  
 
Endelig anerkendte HJJ, HB’s beslutning om at genopstille og kommenterede på 
processen.  
HJJ oplyste desuden, at strategigruppen, der har arbejdet med opdatering af 
lovene, har fremlagt deres arbejde på distrikternes årsmøde det seneste 
halvandet år.  
   
HB kommenterede på de seneste år, sin deltagelse i bestyrelsen og kritiske 
tilgang til HJJ og ytrede hertil sin oplevelse af processen op til kongressen og 
forberedelsen af kandidater på valg.  
 
MOA kommenterede på processen for lovforslagene og klargjorde, hvordan han 
har gjort indsigelser til flere af lovforslagene overfor Palle Larsen (PL) som 
ansvarlig for strategigruppen og fremlagde samtidig korrespondance mellem 
ham og PL. 
 
PL kunne ikke bekræfte MOA’s bemærkninger.  
 
Erik Hougs takkede HB for hendes klare udmeldinger samt ærlighed og satte 
spørgsmålstegn ved integriteten i bestyrelsen og formandskabet.  
 
HJJ sluttede af med at kommentere bemærkningerne og redegjorde for sin 
opfattelse af de enkelte sager.  
  
Beretningen blev sendt til afstemning ved håndsoprækning:  
For godkendelse: 30 
Mod godkendelse: 5 
 
Beretningen blev godkendt med ovenstående bemærkninger.  

 
Punkt 3 Udvalgenes beretninger 

Dirigenten gav mulighed for at komme med spørgsmål og bemærkninger til 
udvalgenes beretninger.  
 
Kommentar til B&U-udvalgets beretning 
Johnny Poulsen orienterede om samarbejde vedrørende B&U på tværs af flere 
klubber i det jysk-fynske distrikt. Et samarbejde, de også ønsker at inddrage 
sjællandske klubber i.  
 



 

Johnny Poulsen opfordrede desuden til en god tone og takkede for et 
konstruktiv arbejde lørdag med repræsentantskabets indflydelse og rammer for 
fremtidigt arbejde. 
 
Kommentar til kommissærudvalgets beretning 
Søren Knudsen præsenterede på vegne af Henning Knudsen arbejdet i 
kommissærudvalget og den udvikling, der de seneste år har været for de danske 
kommissærer på nationalt og internationalt niveau. Søren takkede på vegne af 
Henning for samarbejdet med administrationen og Willy Frederiksen i distriktet 
samt Palle Larsens hjælp som kontaktperson i bestyrelsen.  
 
Kommentar til Spor- og Naturudvalgets beretning 
Klaus Bach (KB) kommenterede kort på beretningen og gjorde opmærksom på, 
at der sidder et stort udvalg, der står klar til at hjælpe. KB takkede Martin 
Elleberg Petersen (MEP) og HJJ for samarbejdet vedrørende 
Naturnationalparker. 
 
Beretningerne blev taget til efterretning med ovenstående bemærkninger. 

 
Punkt 4 Godkendelse af revideret regnskab 

MEP præsenterede regnskabet for 2021 med bemærkning om en konservativ 
budgettering grundet udfordringer med Covid-19 i 2020. MEP gennemgik 
desuden både indtægter og udgifter generelt.  
Årsrapporten for 2021 ligger tilgængelig på DCU’s hjemmeside.  
Klik her for at tilgå årsrapporten. 
 
BB spurgte til anmærkning vedrørende sikkerheden for anvendelse af midlerne i 
DCU i protokollatet fra regnskabet 2020, som BB havde adgang til som 
daværende bestyrelsesmedlem. BB ønskede at få afklaring på, hvorvidt der er 
gjort noget for at undgå sådanne anmærkninger i fremtiden. 
 
MEP redegjorde for problematikken og kunne informere om konkret tiltag, der 
sikrer, at man undgår det fremover.  
 
Regnskabet blev sendt til godkendelse ved håndsoprækning:  
Enstemmigt vedtaget 
 
Regnskabet blev godkendt med ovenstående bemærkninger.  
 

Punkt 5 Forelæggelse af det kommende års budget til orientering 
MEP forelagde budgettet og gennemgik fordelingen af indtægter samt 
omkostninger. MEP bemærkede, at kommercielle indtægter for året stort set er 
opnået allerede i første kvartal.  
Budgettet er tilgængeligt via kongresbogen side 52.  
Klik her for at tilgå kongresbogen. 
 

https://www.cyklingdanmark.dk/fileadmin/user_upload/DCU_Regnskab_2021.pdf.pdf
https://www.cyklingdanmark.dk/fileadmin/files/PDFer/Kongresbog_2022_-_Danmarks_Cykle_Union.pdf
https://www.cyklingdanmark.dk/fileadmin/user_upload/DCU_Regnskab_2021.pdf.pdf
https://www.cyklingdanmark.dk/fileadmin/files/PDFer/Kongresbog_2022_-_Danmarks_Cykle_Union.pdf


 

Budgettet blev taget til efterretning uden bemærkninger.  
 

Punkt 6 Fastsættelse af licenspriser 
Licenspriserne for 2023 blev fremsat til godkendelse uden ændringer.  

 
Basislicens pr. år 150 kr.  
inkl. 50 kroner til DCU’s genopretningsfond  

 
Konkurrencelicens pr. år  
inkl. 100/50 kroner til DCU’s genopretningsfond  

- U17, U19 og senior: 650 kroner + distriktsafgift*  
- U11-U15: 325 kroner + distriktsafgift*  
- (Fra 1. august og året ud:  

U17, U19 og senior: 325 kroner + distriktsafgift*  
U11-U15: 162,50 kroner + distriktsafgift*)  

*Distriktsafgift Jylland/Fyn: 150 kroner - distriktsafgift Sjælland: 275 kroner  

 
Teamlicens pr. år 1600 kr. 
inkl. 100 kr. til DCU’s genopretningsfond 

 
Lederlicens pr. år 275 kr. 
 
Charlotte Kristensen spurgte til forskellen på priserne mellem distrikterne, 
hvortil Morten Anderson forklarede, at den højere distriktsafgift på Sjælland går 
til lønning af en ansat i distriktet, der tager sig af licensgodkendelser samt 
hjælp til klubberne og medlemmerne.  
 
BB opfordrede til overvejelser om at droppe IT-gebyret, der betales ved 
tilmelding samt at droppe licensen generelt.  

 
 Licenspriserne blev sendt til afstemning ved håndsoprækning.  
 For godkendelse: 30 
 Mod godkendelse: 3 
 Blank: 2 
 
 Licenspriserne blev vedtaget med ovenstående bemærkninger. 
 
Punkt 7 Fastsættelse af formandens honorar 

PL foreslog på vegne af bestyrelsen et uændret honorar på kr. 60.000 og 
konstaterede samtidig, at formanden tidligere har afsagt sig honoraret - 
svarende til 300.000 kr., hvorfor pengene i stedet er gået til udvikling af dansk 
cykelsport.  
 
Formandens honorar blev sendt til afstemning ved håndsoprækning.  
For godkendelse: 34 
Mod godkendelse: 0 



 

Blank: 1 
 
 Honoraret blev vedtaget med ovenstående bemærkninger.  
 
Punkt 8 Indkomne forslag til DCU’s love og andre forslag af principiel karakter  

Dirigenten gennemgik alle indkomne lovforslag ud fra bilag 1 (se vedlagte), som 
alle blev sendt til afstemning ved håndsoprækning.  
 
Alle lovforslag er i bilag 1 angivet med en kommentar med nummerering; JKx 
De oplistes herunder med samme rækkefølge og nummerering.  
 
Begrundelserne for forslagene er ligeledes angivet i bilag 1. Desuden var der til 
hvert forslag mulighed for at motivere yderligere.  
 
JK1 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK2 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget 
 
JK3 – Ingen kommentar til forslaget 
Enstemmigt vedtaget 
 
JK4 – To forslag var fremsendt på forhånd  
Keld Schousbøll motiverede forslag 2 om at ændre navnet på Breddeudvalget til 
Bredde- og motionsudvalget, da udvalget har ønske om at fokusere på 
basisklubberne og deres medlemmers vej ind i licensløbene.  
 
PL motiverede forslag 1, hvor de tværfaglige udvalg fjernes og nyt Graveludvalg 
tilføjes. PL oplyste, at der i stedet vil være mulighed for oprettelse af ad hoc-
udvalg, der kan gå ind i konkrete tiltag.  
 
Helle Pejtersen udtrykte bekymring for det arbejde, der er gjort i Pige- og 
Kvindeudvalget og ønskede svar på, hvad der sker med det arbejde, hvis 
udvalget udgår. 
 
Jens Panum Have udtrykte bekymring for, at man fjerner de tværgående udvalg, 
men erklærede sig enig i, at strukturen ikke har fungeret efter hensigten. Jens 
Panum Have opfordrede til at tænke sig godt om, inden man sletter udvalgene.  
 
PL anerkendte bekymringerne men oplyste samtidig, at arbejdet fra de 
tværgående udvalg bør ligge i de enkelte disciplinudvalg samt muligheden for at 
oprette ad hoc-udvalg, der hurtigt og nemt kan sætte gang i aktiviteter.  
 



 

Jens-Henrik Jensby udtrykte sin opbakning til forslaget og ønskede samtidig at 
kommentere på kulturen i DCU, hvor han opfordrede til, at den enkelte yder en 
indsats, accepterer forskelligheder og udnytter smådriftsfordele.  
 
Forslag 1 blev sendt til afstemning ved håndsoprækning:  
For vedtagelse: 27 
Mod vedtagelse: 6 
Blank: 2 
 
Forslag 1 blev vedtaget med ovenstående bemærkninger. 
Med vedtagelse af forslag 1, bortfalder forslag 2.  
  
JK5 – PL præciserede begrundelsen for forslaget  
For vedtagelse: 32  
Mod vedtagelse: 0 
Blank: 3 
 
Forslaget blev vedtaget.  
 
JK6 – PL uddybede begrundelsen for forslaget  
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 
JK7 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK8 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget 
 
JK9 – Forslaget er en konsekvensrettelse af JK4 og var derfor ikke til 
afstemning. 
 
JK10 – Ingen kommentarer til forslaget 
For vedtagelse: 28 
Mod vedtagelse: 3 
Blank: 4 
 
Forslaget blev vedtaget.  
 
JK11 – Ingen kommentar til forslaget 
Enstemmigt vedtaget 
 
JK12 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK13 – Tre forslag var fremsendt på forhånd; to forslag til samme punkt i en 
prioriteret rækkefølge samt en tilføjelse.  



 

 
MOA kritiserede processen for fremsendelse af disse lovforslag og præciserede, 
at forslagene ikke er behandlet i det udvalg, der gennem bestyrelsen har 
fremsat forslaget. MOA ønskede derfor ikke at stå som afsender på forslaget. 
 
PL fremlagde processen og gjorde opmærksom på, at der enten kan stemmes 
for eller imod forslaget.  
 
Forslag 1 om, hvorvidt formandens stemme skal være afgørende, blev sendt til 
afstemning ved håndsoprækning og blev ikke vedtaget.  
 
Herefter stemte kongressen om, hvorvidt almindeligt stemmeflertal er 
gældende, hvilket blev enstemmigt vedtaget.  
 
Endelig blev tredje forslag om åbne afstemninger sendt til afstemning:  
For vedtagelse: 13 
Mod vedtagelse: 20 
Blank: 2 
 
Forslaget blev ikke vedtaget.  
JK14 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK15 – Forslaget er en konsekvensrettelse og var derfor ikke til afstemning. 
 
JK16 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK17 – Forslaget bortfalder som konsekvens af tidligere vedtagelse. 
 
JK18 - Forslaget er en konsekvensrettelse og var derfor ikke til afstemning. 
 
JK19 – Forslag om at fjerne kritiske revisorer 
PL orienterede om baggrunden for forslaget og oplyste, at det er fremsat af 
bestyrelsen alene.  
 
MOA opfordrede til bevaring af kritiske revisorer og samtidig arbejde mod et 
bedre forslag frem mod næste kongres.  
 
Forslaget blev sendt til afstemning ved håndsoprækning; 
For vedtagelse: 7 
Mod vedtagelse: 24 
Blank: 4 
 
Forslaget blev ikke vedtaget.  
 



 

JK20 – Forslag om at give repræsentantskabet mulighed for fremsættelse af 
lovforslag.  
MOA motiverede forslaget, der har til hensigt at give repræsentantskabet mere 
indflydelse i den demokratiske proces.  
 
Willy Frederiksen (WF) udtrykte tilfredshed med den nuværende proces og 
opfordrede til, at der ikke bakkes op om forslaget.  
 
Erik Hougs bakkede op om MOA’s argumenter.  
 
Forslaget blev sendt til afstemning ved håndsoprækning:  
For vedtagelse: 19 
Mod vedtagelse: 14 
Blank: 2 
 
Forslaget blev ikke vedtaget.  
 
JK21 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK22 - Forslaget er en konsekvensrettelse og var derfor ikke til afstemning. 
 
JK23 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK24 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK25 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK26 – Forslag om at sende bestyrelsens forretningsorden og Code of Conduct 
til godkendelse i repræsentantskabet.  
 
MOA oplyste, at Distrikt Sjælland har fremsendt forslaget på baggrund af 
henvendelse fra flere sjællandske repræsentanter og ikke distriktsbestyrelsen.  
 
WF opfordrede til, at man forkaster forslaget og i stedet vælger at have tiltro til 
de personer, der er valgt ind i bestyrelsen.  
 
BB oplyste at være en af de repræsentanter, der har ønsket fremsættelse af 
forslaget og oplyste hertil overvejelser om at trække forslaget igen men gjorde 
samtidig opmærksom på, at intentionen med forslaget var at fremme 
demokratiet og transparensen.  
BB opfordrede samtidig til en proces, hvor der er mulighed for at sparre med 
hinanden, inden forslagene officielt fremsættes.  



 

 
Forslaget blev sendt til afstemning ved håndsoprækning: 
Forkastet med flertal 

  
 JK27 – Ingen kommentarer til forslaget 
 Enstemmigt vedtaget 
 
 JK28 – To forslag var fremsendt på forhånd 
  

Til forslag 1 blev det bemærket, at §12 stk. 4 bibeholdes som konsekvens af 
JK19.  
Forslag 1 blev enstemmigt vedtaget med ovenstående bemærkning.  
 
Forslag 2 blev sendt til afstemning ved håndsoprækning:  
For vedtagelse: 3 
Mod vedtagelse: 26 
Blank: 6 

 
 Forslaget blev ikke vedtaget.  
 
 JK29 – Ingen kommentarer til forslaget 
 For vedtagelse: 30 
 Mod vedtagelse: 1 
 Blank: 4 
 
 Forslaget blev vedtaget. 
 
 JK30 – Ingen kommentarer til forslaget 
 Enstemmigt vedtaget  
 
 JK31 – Ingen kommentarer til forslaget 
 Enstemmigt vedtaget  
 
 JK32 – Forslaget er en konsekvensrettelse og var derfor ikke til afstemning. 
 
 JK33 – Forslaget bortfalder som konsekvens af tidligere vedtagelse. 
 

JK34 – Til forslaget blev det kort præciseret, at der er tale om 4-6 personer i 
det nye Graveludvalg. 
Enstemmigt vedtaget.  
 
JK35 – Forslag om tegningsregler 
PL præciserede kort forslaget.  
Enstemmigt vedtaget  
 
JK36 – Ingen kommentarer til forslaget 



 

Enstemmigt vedtaget 
 
JK37 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget  
 
JK38 – Ingen kommentarer til forslaget 
For vedtagelse: 32 
Mod vedtagelse: 2 
Blank: 0 
 
JK39 - Forslaget er en konsekvensrettelse og var derfor ikke til afstemning. 
 
JK40 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget 
 
JK41 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget 
 
JK42 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget 
 
JK43 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget 
 
JK44 - Forslaget er en konsekvensrettelse og var derfor ikke til afstemning. 
 
JK45 – Ingen kommentarer til forslaget 
Enstemmigt vedtaget 
 
Alle rettelser til lovene indarbejdes af administrationen og lægges på 
hjemmesiden. 

 
Punkt 9 Valg af bestyrelse 

ARB oplyste, at der er tre valghandlinger, eftersom det er et lige årstal: 
 

1. Direkte valg til posten som næstformand 
2. Valg af to bestyrelsesmedlemmer 
3. Valg af suppleanter 

 
Under valg til bestyrelsen blev nedenstående bestyrelsesmedlemmer valgt.  
 
ARB oplyste at valgene ville foregå ved skriftlig afstemning. 
 
Valg af næstformand 
Følgende kandidater var indstillet på valg:  
 



 

Palle Larsen   Genopstiller for to år 
Jesper Thiesen Opstiller for to år (meldte sit 

kandidatur på dagen) 
 
Jesper Thiesen præsenterede kort sig selv og sin begrundelse for kandidaturet. 
 
Under optælling af stemmerne bad Claus Rasmussen om ordet og opfordrede til 
at sætte en frist for opstilling af kandidater, således at repræsentantskabet får 
mulighed for at lære kandidaterne bedre at kende. 
 
Skriftlig afstemning blev gennemført med følgende udfald:  
Antal stemmer til Palle Larsen: 18 
Antal stemmer til Jesper Thiesen: 16 
 
Palle Larsen blev således genvalgt som næstformand for to år.   

  
 Valg af to bestyrelsesmedlemmer for to år 

Følgende kandidater var indstillet på valg: 
 
Hanne Blume   Genopstiller for to år 
Mette Wandahl    Opstiller for to år 
Pelle Clemmensen Opstiller for to år 

 
Skriftlig afstemning blev gennemført med følgende udfald: 

 Antal stemmer til Hanne Blume: 24 
 Antal stemmer til Mette Wandahl: 28 
 Antal stemmer til Pelle Clemmensen: 14 
 
 Hanne Blume og Mette Wandahl blev således valgt for to år. 
 
 Valg af bestyrelsessuppleanter 

Følgende kandidater var indstillet på valg:   
 

 Pelle Clemmensen   Genopstiller for ét år  
Martin Eckhof  Opstiller for ét år (meldte sit 

kandidatur på dagen) 
Mai Myrhøj Tolstrup Opstiller for ét år 
Torben Røssell Opstiller for ét år 

 
Skriftlig afstemning blev gennemført med følgende udfald: 

 Antal stemmer til Pelle Clemmensen: 24 
 Antal stemmer til Martin Eckhof: 4 
 Antal stemmer til Mai Myrhøj Tolstrup: 28 
 Antal stemmer til Torben Røssell: 14 
 



 

Mai Myrhøj Tolstrup og Pelle Clemmensen blev således valgt for ét år som hhv. 
1. og 2. suppleant. 

 
Punkt 10 Valg til udvalg 

Under valg til udvalg blev nedenstående udvalgsmedlemmer valgt.  
 
 Ordensudvalg 
 Medlem, Mark Stahlbaum Larsen blev genvalgt for to år ved akklamation. 
 Fuldmagt var fremsendt til administration inden kongressen. 
 
 Landevejsudvalg 
 Formand, Lotte Schmidt blev genvalgt for to år ved akklamation. 
 
 MTB-udvalget 
 Formand, Michael Lajer blev genvalgt for to år ved akklamation. 
 
 Cyklecrossudvalg 
 Formand, Anders Gudnitz blev genvalgt for to år ved akklamation. 
 Fuldmagt var fremsendt til administration inden kongressen.  
 
 E-cyklingudvalg 

Ny formand, Jesper Svenningsen blev nyvalgt for to år ved akklamation. 
 
Kommissærudvalg 
Følgende kandidater var indstillet på valg:  
Sanne Schmidt Bendixen  Opstiller for to år 
Jens Peter Hummelshøj  Opstiller for to år 
 
Skriftlig afstemning blev gennemført med følgende udfald: 

 Antal stemmer til Sanne Schmidt Bendixen: 17 
 Antal stemmer til Jens Peter Hummelshøj: 17 
 Blank: 1 
 

Kandidaterne accepterede lodtrækning, hvor Sanne Schmidt Bendixen blev 
trukket og dermed valgt for to år.  
ARB kontrollerede lodtrækningen. 
 
Trialudvalg 
Formand, Jonas Kristiansen blev genvalgt for to år ved akklamation. 
Fuldmagt var fremsendt til administrationen inden kongressen. 

 
Punkt 11 Udvalg valgt uden for kongressen 

Martin Elleberg Petersen orienterede om medlemmerne af nedenstående 
udvalg.  

  
 



 

 Eliteudvalg 
 Henrik Jess Jensen, Morten Bennekou og Martin Elleberg Petersen. 
 
 Kontraktudvalg 
 Hanne Blume og vakant.  
 
 Teknisk Kommission 
 Formand: Søren de Place Knudsen 
 Medlem: Kim Skivild 
 Medlem: Preben Harmsen 
 Medlem: Bent Meyer 
 
 Ovenstående blev taget til efterretning uden bemærkninger. 
 
Punkt 12 Valg af revision 
 Bestyrelsen foreslog Ernst & Young P/S.  
 Ernst & Young P/S blev enstemmigt valgt ved akklamation.  
 
 Valg af kritisk revisor 
 Palle Rosendahl oplyste, at han ikke ønsker at genopstille.  
  

Morten Breiner, kasserer i Distrikt Jylland/Fyn, havde meldt sit kandidatur på 
mail med en fuldmagt og blev valgt ved akklamation. 

 
ARB meldte den officielle del af kongressen for afsluttet, hvorefter HJJ uddelte blomster 
til afgået bestyrelsesmedlem, Jens Panum Have samt formænd af nedlagte udvalg tilstede 
på kongressen, Solveig Uhre og Keld Schousbøll. Desuden takkede HJJ Palle Rosendahl for 
sin indsats som kritisk revisor. 
 
Som afsluttende bemærkning bad Christian Pedersen, økonomiansvarlig i DIF’s bestyrelse 
om ordet og roste styringen af kongressen. Christian Pedersen udtrykte desuden stor 
respekt for ledelsen og repræsentantskabet for tilbagebetaling af lån af midler og 
opfordrede samtidig til, at DCU sender en stor tak til rytterne for hjælp til indbetaling af 
genopretningsfonden.  
 
HJJ rundede af med et velkommen til den nye bestyrelse og takkede for en god kongres.  
 
Referatet er underskrevet af DCU’s Formand, Henrik Jess Jensen, referent, Julie Kristiansen 
og ekstraordinært af direktør, Martin Elleberg Petersen. Den valgte dirigent, Adam Ringsby-
Brandt har ikke underskrevet referatet, som det ellers hører sig. Det skyldes, at han to uger 
efter kongressen blev varetægtsfængslet i en større svindelsag og dermed ikke var 
tilgængelig for underskrivelse. 
 
DCU’s administration søgte derfor juridisk sparring hos formanden for DCU’s ordensudvalg, 
advokat Morten Hertz, samt hos DIF’s juridiske afdeling. Der var enighed om, at den eneste 



 

proportionelle løsning var at anse den manglende underskrift som en formalitetsfejl, som 
ikke bør medføre konsekvenser i forhold til det allerede besluttede.  
Det som taler for denne løsning er, at årsagen for den manglende underskrift ikke skyldes 
indsigelser fra dirigentens side, men alene hans specielle "livsomstændigheder".  Det vil 
endvidere være muligt at kontrollere, at resultatet fra afstemninger mv. er korrekt gengivet i 
referatet pga. lydoptagelserne.  
 
Man kan endvidere stadig forsøge om at få referatet underskrevet, når han er løsladt.   
 
 
Dato:    Dato:    Dato:  
 
 
 
____________________ ____________________ ____________________ 
Henrik Jess Jensen  Martin Elleberg Petersen Julie Kristiansen 
Formand   Direktør   Referent 
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Henrik Jess Jensen
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Martin Elleberg Petersen (Apr 14, 2022 11:01 GMT+2)
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Julie Kristiansen (Apr 19, 2022 09:16 GMT+2)
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